
Svätý Michal archan jel, 
bráň nás v boji, proti zlosti 

a úkladom diab lo vým, 
buď nám ochranou.
Pokorne prosíme:

Nech ho zavráti Boh.
A ty, knieža vojska

nebeského, mocou bož skou
zažeň do pekla Satanáša

a iných zlých duchov,
ktorí sa na skazu duší

po našom meste po tu lu jú.APRÍL 2023                                             ročník XXXIX                                                            číslo 1
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Z rokovania 
mestského 
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Zvyšovanie cien 
energií neobišlo 
ani mesto Tvrdošín 

Posila v slove
Duchu Svätý, Ty horúcosť Trojjediného Boha, obracia-

me sa k Tebe, aby sme si vedeli vybrať pôstne sebazaprenie, 
aby nás viedlo k milovaniu blížnych a Teba!

Pomáhaj nám, Pane, aby sme odstraňovali svoju zlo-
bu,svoje zlé návyky sebectva a aby sme viacej milujúc 
Teba a blížnych kráčali k svojmu osobnému vzkrieseniu.

                                                                  Július Chalupa

Daň 
z nehnuteľnosti 
je naša zákonná 
povinnosť

Láska Zeleného štvrtku,
viera Veľkého piatku,

nádej Bielej soboty
a víťazstvo Veľkonočnej nedele,

nech vás posilní a naplní pokojom a dôverou.
Prajem vám požehnané veľkonočné sviatky, 

nech posolstvo Veľkej noci
 je našou nádejou a pomôže nám všetkým 

i naďalej pracovaťna vytváraní lepšieho sveta.

            S prianím všetkého dobrého            Ivan Šaško
                                                                     primátor mesta

Primátor mesta Ing. Ivan Šaško za účasti prezidenta Sloven-
ského zväzu ľadového hokeja Miroslava Šatana prestrihnutím 
pásky slávnostne odovzdali v Tvrdošíne novú multifunkčnú 
športovú plochu do užívania. Ide o štvrtú s rozmermi 40 x 20 
m v rámci rozvojového projektu SZĽH.

„Ak uspejete iba raz, môže to byť náhoda. Pokiaľ uspeje-
te dvakrát, môže to byť šťastie. Pokiaľ uspejete trikrát, tak je 
to len vďaka usilovnosti a pracovitosti.“ Citát smeruje k tým, 
ktorí kráčajú za svojim cieľom, neľutujú námahu, vedia vyna-
ložiť maximálne úsilie, aby niečo dosiahli, či niečo získali. Sú 
to ľudia, ktorí posúvajú náš život dopredu, a preto si zaslúžia 
našu úctu a uznanie. Toto uznanie  právom patrí vedeniu nášho 
mesta, osobitne Ivanovi Šaškovi, ktorý sa už niekoľko rokov  
podieľa na rozvoji nášho mesta. Aj táto ďalšia viacúčelová 
športová hala zameraná predovšetkým na korčuľovanie, či ľa-
dový hokej je výsledkom jeho odvážnosti a zodpovednej práce.  

Mať ľadovú plochu v našom meste sa nám podarilo už pred 
niekoľkými desiatkami rokov. Avšak zastaraná technológia už 
nebola dostatočná, a preto bolo potrebné uvažovať o niečom 
novšom, modernejšom. Cestu za týmto cieľom nám ukázala 
Výzva vyhlásená Slovenským zväzom ľadového hokeja do 

Privítame 
príchod mája 
Máj, symbol lásky, krásy 

a nového života, sa oslavuje 
dlhé stáročia. Jeho príchod 
si pripomenieme stavaním 
mestského mája 30. apríla 
o 15.00 na Trojičnom ná-
mestí, kde je pre účastníkov 
pripravený pestrý kultúrny 
program so zvykoslovnými 
prvkami v podaní detí a žia-
kov našich škôl. 

Srdečne vás pozývame!

ktorej sa mesto okamžite prihlásilo. Primárnym cieľom výzvy 
je realizovať rôzne regionálne korčuliarske programy pre širokú 
vrstvu detí, a to už od materských škôl. 

„Tešíme sa, že spoločné úsilie vyvrcholilo otvorením novej 
ľadovej plochy, na ktorej sa deti môžu venovať hokeju, korčuľo-
vaniu alebo krasokorčuľovaniu,“ začal príhovor primátor mesta 
Ivan Šaško. Nové športovisko posúva mesto vpred, zároveň je to 
dobrý signál pre mládež a deti, aby sa mohli športovo rozvíjať. 
Plocha bude zároveň využívaná v rámci školských programov, 
alebo na verejné korčuľovanie.

Osobitné poďakovanie právom patrí aj zástupcom SZĽH 
na čele s prezidentom Miroslavom Šatanom, ktorý pri osobnej 
návšteve na radnici mesta projekt multifunkčnej športovej haly 
s plnou vážnosťou podporil. 

Na realizácii projektu „Multifunkčná športová plocha 
s prekrytím v Tvrdošíne“ sa spolupodieľali mesto Tvrdošín 
a Slovenský zväz ľadového hokeja. 

So spracovaním projektovej dokumentácie sa začalo v máji 
2022, následne po splnení všetkých procesných podmienok bolo 
vydané stavebné povolenie. Stavba bola ukončená v rekordne 

Slávnostné otvorenie multifunkčnej Športovej haly Javor 
sa uskutočnilo 24. februára 2023

(Pokračovanie na 2. str.)

Investičné zámery mesta na rok 2023
Základným a smerným 

dokumentom, ktorý nám 
umožňuje pripravovať a ná-
sledne  realizovať jednotlivé 
plánované aktivity je rozpo-
čet mesta. Rozpočet mesta 
bol schválený na decembro-
vom zasadnutí a jednotlivé 
plánované investičné polož-
ky boli schválené v časti ka-
pitálové výdavky. Súčasťou 
tejto kapitoly okrem vlast-
ných finančných prostried-
kov sú aj dotačné prostried-
ky z eurofondov, štátneho 
rozpočtu, či iných zdrojov 
v zmysle zverejnených vý-
ziev. Tieto prostriedky, ak 
by implementácia projektov 
bola úspešná, v sledovanom 
roku  predstavujú takmer 
3,5 miliónov eur. Značnú 
časť rozpočtu tvoria tiež in-
vestičné výdavky určené na 

(Pokračovanie na 3. str.)Výstavba tenisovej haly pokračuje podľa plánu.
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(Dokončenie z 1. str.)
krátkom čase – za 3 mesiace. 
V decembri sa začala príprava 
a dodávka technologickej čas-
ti, inštalácia ľadovej plochy 
a chladiarenského zariadenia, 
čo bolo financované SZĽH.

„Budovanie týchto športo-
vísk sa ukazuje ako dobrý krok, 
budeme sa snažiť, aby projekt 
pokračoval aj v budúcom roku 
a plochy postupne pribúdali,“ 
povedal prezident SZĽH Mi-
roslav Šatan.  

Za krátky čas vyrástol ďal-
ší športový stánok, ktorý nám 
umožní rozvíjať pohybové 
schopnosti a zručnosti detí. Pre 
uchovanie spomienky na sláv-
nostné otvorenie multifunkčnej 
športovej haly bola podpísaná 
hokejka a spolu s dresom Mi-

roslava Šatana sa stala súčasťou 
tejto ľadovej plochy. 

Výstavbu haly ocenila aj 
Diana Kosová, riaditeľka Slo-
venského olympijského a špor-
tového múzea, viceprezidentka 
Medzinárodnej hokejbalovej 
federácie (ISBHF): „Dobre to 
padne, keď jedno ráno zazvoní 
telefón a pán primátor volá, aby 
poďakoval za prácu osobne, 
aj článkom, lebo nezabudol… 
Veľmi sa teším, že projekt, kto-
rý pár ľudí chcelo pochovať a 
vymysleli okolo neho fascinujú-
ce príbehy napreduje a plochy 
rastú. V deň, keď nám tento 
projekt prešiel, som si do den-
níčka vďačnosti napísala len 
jednu vetu: Ďakujem za všetky 
deti, ktoré budú mať šancu zažiť 
radosť z korčuľovania. Ten den-

níček mám do dnes odložený a 
veta je dodnes pravdivá. Akurát 
sa ku korčuľovaniu pridali aj 
ďalšie druhy pohybu, pre ktoré 
sa snažím vytvárať prostredie 
tam, kde dostanem dôveru. Ako 

by povedala moja knižná hrdin-
ka Anna: „Všetko, čo za niečo 
stojí, prináša nejaké problémy.” 
A ako dodám ja: „Stojí za to 
strpieť problémy, ak výsledok 
prináša úžitok a radosť.”

Slávnostné otvorenie multifunkčnej Športovej haly Javor 
sa uskutočnilo 24. februára 2023

Rozšírenie cintorína v Krásnej Hôrke
Dôvodom tohto projektového zámeru je napĺňanie hro-

bových miest, či míňajúce sa miesta na pochovávanie. To, 
či v areáli novo rozšíreného cintorína budú aj urnové steny 
môžeme riešiť až po majetkoprávnom vysporiadaní pozem-
kov. Táto aktivita už prebieha takmer rok. Príčinou sú dlho-
trvajúce procesy pri podpisovaní kúpnych zmlúv. Ak chceme 
legalizovať rozšírenie areálu, mesto by malo byť vlastníkom 
týchto pozemkov, aby bolo možné vydať rozhodnutie o vy-
užití územia. Kedy by mali byť výkupy pozemkov ukonče-
né? To naozaj záleží iba od prístupu jednotlivých vlastníkov. 
Z konaní, ktoré sa vedú na oddelení výstavby vieme, že naj-
väčší problém máme s niektorými miestnymi vlastníkmi, 
ktorí majú problém podpísať pár metrov štvorcových. Ale 
pozitívna informácia je tá, že pomaly sa podpisovanie zmlúv 
tiahne ku koncu. Tie kúpne zmluvy, ktoré už boli podpísané 
sú predmetom vkladovacieho konania na katastri. Zmluvy, 
ktoré neboli ku dnešnému dňu podpísané, budú žiaľ riešené 
vyvlastnením vo verejnom záujme, resp. súdnym konaním, 
čo nám celá projektový zámer iba predĺži.

Po úvodnom schvaľovacom procese programu začala pra-
covná časť, a to správou o kontrole plnení prijatých uznesení, 
ktorá bola zobratá na vedomie bez pripomienok. Medzi dôleži-
tý bod rokovania patrili informácie primátora mesta, prostred-
níctvom ktorých sa poslanci oboznámili s podrobným dianím, 
resp. činnosťou mesta. Jedna z tém bola zameraná na problémy 
navyšovania energií. „Táto skutočnosť sa nemilosrdne dotýka 
priamo nielen obyvateľov Slovenska, ale aj našej samosprávy,“ 
povedal v úvode primátor.  „Aj keď niektoré zmluvné podmienky 
na elektrickú energiu máme zazmluvnené do konca tohto roka, 
výrazné zvyšovanie cien pociťujeme pri vykurovaní pevným 
palivom a pri dodávke tepla z centrálneho zdroja vykurovania, 
čo predstavuje niekoľkonásobné navýšenie. Samozrejme, že 
kompenzácie na navýšenie týchto komodít budeme žiadať cez 
ministerstvo hospodárstva, či iné zdroje, ktoré by mala vláda 
riešiť komplexne pre všetky samosprávy. Ak by sa tak neudialo 
v krátkom čase, tak by to malo pre samosprávy fatálne násled-
ky, čo si ani nevieme predstaviť. Aj preto tento problém mestá 
a obce riešia spoločne prostredníctvom Združenia miest a obcí, 
a tiež cez Úniu miest, ktoré nestále vyjednávajú a nútia vládu 
hľadať riešenia aj pre udržateľnosť samospráv.“

Primátor zhodnotil aj hospodárenie mesta za predchádzajúci 
rok. Hospodárenie nielen za minulý rok, ale aj predchádzajúce 
roky boli veľmi dobré a ušetrené financie boli vložené do mest-
ského rezervného fondu. Tieto teraz z časti môžu byť využité na 
financovanie rozostavaných projektov, či vykrývanie  navýšenia 
rozpočtu na opatrovateľské služby v meste, resp. na školstvo, 
na prípravu nových projektov z eurofondových prostriedkov, 
na zeleň, údržbu miestnych komunikácií, opravu a údržbu det-
ských ihrísk a pod.  

„Pálčivá otázka je výstavba obchvatu mesta. Keď z diaľky sle-
dujeme, aký je pohyb na stavbe od Tvrdošína, ale tiež od Nižnej, 
tak si povieme: síce stĺpy a piliere sa týčia nad úrovňou terénu,  
pracuje sa nad zemou a pribúdajú železné konštrukcie, ktoré 
čakajú na betonáže, pribúdajú aj ich prepojenia, ale stále je to 
málo. Práce naozaj nepostupujú tak, ako by mali, svedčí o tom 
aj pohyb stavbárov, ktorých je na stavbe stále menej. Harmo-
nogram prác sa nedodržiava tak, aby stavba bola dokončená 
v stanovenom termíne 07/2023. Túto skutočnosť vnímam ako 
isté sklamanie a pochybnosť vo výstavbe, a preto vyvíjam všetky 
možné tlaky na to, aby sa stavba nezastavila, a aj keď s onesko-
rením bola dokončená ako celok, pretože tak to vidím, že koniec 
výstavby určite nebude v tomto roku,“ odznelo z úst primátora. 

V meste bol postavený ďalší obchodný reťazec Kaufland, 
ktorý prešiel záverečným kolaudačným procesom. „Ide o jednu 
z najväčších investícií, ktorá v našom meste bola realizovaná 
prostredníctvom vonkajšieho investora, ktorá aj napriek tomu 
bola v našej trvalej pozornosti od prípravy pozemkov, kde sme 
museli čiastočne meniť aj územný plán, cez riešenie problémov 
dopravného napojenia vjazdu a výjazdu na štátnu cestu 1/59. Ani 
teraz to nie je celkom ideálne, hlavne v čase dopravnej špičky, 
ale veríme, že aj tento stav sa vylepší po dobudovaní rýchlostnej 
cesty. Dnes v tomto reťazci našlo pracovné možnosti takmer 50 
pracovníkov, čo určite hodnotíme veľmi pozitívne. Ako ďalšiu 
pozitívnu informáciu  uvádzam prípravu výstavby ďalšej vý-
robnej haly spoločnosti Hydac s možnosťou vytvorenia ďalších 
pracovných miest.“  

V tejto časti mesta sa tiež pripravuje výstavba ďalšieho tzv. 
obchodného centra, ktorého príprava v tomto období pokraču-
je tak, aby mohla začať možno aj tento rok. Veríme, že aj tento 
projektový zámer bude ponúkať služby nielen pre občanov nášho 
mesta, ale aj pre celý región.

V našom meste prejde prestavbou aj hospodársky objekt 
bývalého mäsozávodu. Aj keď podľa územnoplánovacej doku-

Z rokovania mestského zastupiteľstva
mentácie ide o lokalitu, ktorá je určená ako zmiešané územie/
občianska vybavenosť..., projektová dokumentácia rieši kom-
pletnú rekonštrukciu 30 rokov neudržiavaného objektu, kde sa 
v prízemných priestoroch vytvoria predajné priestory, vzor-
kovňa a predvádzacie priestory. Horné podlažia sa premenia 
na ubytovacie zariadenie s vybavenosťou pre 24 apartmánov  
s dlhodobou možnosťou prenájmu. Aj tento projektový zámer 
vníma naše mesto z pohľadu rozvoja pozitívne, pretože objekt 
sa nachádza pri vstupe do mesta a veríme, že po realizácii vzbu-
dí záujem u obyvateľov mesta a jeho návštevníkov. Veríme, že 
aj tento projektový zámer sa investorovi podarí zrealizovať čo 
v najkratšom čase. 

Premenou prejde aj objekt bývalej pošty. Súhlasné stanovisko 
mesta bolo vydané aj pre „Prístavbu a nadstavbu tohto objektu“. 
V dlhodobo nevyužívanom objekte budú dané priestory presta-
vané na 15 bytov. Podľa dispozičného riešenia projektu by malo 
ísť o 8 dvojizbových bytov a 6 trojizbových bytov. Aj keď nejde 
o investorský projekt mesta, naše súhlasné stanovisko je tiež vy-
jadrením ako podpora pre vytváranie ďalších možností bývania.

Mesto pokračuje v rozbehnutej spolupráci s poľskou Gmi-
nou Kościelisko. Primátor a zástupkyňa primátora prijali na 
radnici wójta gminy spolu s ďalšími pracovníkmi. Pracovné 
stretnutie sa nieslo v debate vyhlásenej novej výzvy z progra-
mu Interreg, kde spoločným projektom by išlo o ďalšiu cezhra-
ničnú spoluprácu investičného charakteru. Obidve samosprávy 
majú spoločný cieľ ako budovať ďalšie trate  cyklochodníkov 
s možnosťou ich cezhraničného prepojenia. V súčasnosti sa na 
našej strane začne s prípravou trasy a oslovením dotknutých 
vlastníkov, ktorí k realizácii budú musieť dať súhlas. V opačnom 
prípade bude tento zámer zmarený a jeho príprava, či realizácia 
bude pozastavená, čo by pre naše mesto, keď je možnosť získať 
z eurofondových prostriedkov 95 percent na spolufinancovanie 
z celkových oprávnených nákladov bola veľká škoda pre rozvoj 
mesta.

V rámci informácií zazneli správy o príprave dokumentácie 
pre výstavbu nového obytného súboru v časti Červená baňa 
(smer Zemianska Dedina). Mesto toto záujmové územie ešte 
v predchádzajúcom období malo pripravené na zastavanie. Dnes 
tento pozemok o výmere takmer 6 ha je vo vlastníctve mesta. 
V záujme vytvárania vhodných podmienok na bývanie, ako 
aj pre udržateľnosť obyvateľov, mesto chce poskytnúť tento 
priestor na individuálnu bytovú výstavbu s kombináciou byto-
vých domov, či ďalšej základnej vybavenosti určenej pre býva-
nie. Pre realizáciu tohto zámeru je potrebné zosúladiť základné 
dokumenty mesta, kde - až po ich vyriešení bude zrejmé, či sa 
pristúpi k tomuto zámeru. 

Mesto v súčasnosti pripravuje žiadosť o poskytnutie finančné-
ho príspevku na už zrealizovaný objekt multifunkčnej športovej 
haly s ľadovou plochou. Žiadosť bude smerovaná v zmysle výzvy 
z Fondu na podporu športu s požiadavkou na refundáciu finanč-
ných prostriedkov vo výške 70 percent z obstarávacích nákladov.

V projektovej, či realizačnej príprave má mesto aj ďalšie 
investičné zámery, ktoré sú uvedené v zmysle plánu práce sa-
mostatne a uvádzané v Informatívnej správe o rozostavaných 
a pripravovaných investičných zámeroch mesta na rok 2023.  

Súčasťou schvaľovacieho uznesenia bola okrem iného aj in-
ventarizácia majetku mesta, doplnenie členov Dozornej rady 
v spoločnosti Termalšport TS, s.r.o. so 100 percentnou účas-
ťou mesta, bol schválený Program hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja pre roky 2023-2030, Zásady o hospodárení s majetkom 
mesta, v zmysle zákona o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve boli delegovaní jednotliví poslanci do Rady školy 
a školských zariadení Súčasťou uznesenia boli aj úpravy ceny 
nájmov v bytových domoch vo vlastníctve mesta.

Zvyšovanie cien energií neobišlo ani mesto Tvrdošín 
Začiatok roka 2023 sa niesol v znamení zlého scenára o 

náraste cien energií, pretože predstavoval zvýšenie až o cca 
40 percent oproti roku 2022. Dnes už vieme, že tento scenár 
sa nenaplní a nárast bude menší, a to len vďaka tomu, že naše 
mesto pre rok 2023 nemá fixovanú cenu, ale rozhodlo sa pre 
nákup elektriny na tzv. spotovom trhu, kde sú od začiatku roka 
zatiaľ zaznamenávané priaznivé ceny. Prijali sme opatrenie pre 
šetriaci režim, ktorý platí pre všetky zariadenia mesta, ako aj 
šetrenie na verejnom osvetlení iba v nočných hodinách, čo po 
prepočte predstavuje nárast ceny o cca 10 percent oproti roku 
2022. Dokedy sa nám takto prebiehajúci systém podarí udržať, 
na to nám dnes nikto zodpovedne neodpovie. Aj preto už dnes 
sa zamýšľame nad budúcnosťou, pretože prognózy nárastu cien 
sa rozchádzajú a my ani nevieme, ktorá cesta by bola tá správ-
na. Táto nestabilita a nejasnosti nás vedú k tomu, aby sme sa 
zamýšľali nad tým, ako máme byť pripravení na rôzne nepred-
vídané situácie. V súčasnosti má naše mesto vo fáze hodnotenia 
projekt tzv. inteligentných technológií, ktorého súčasťou je aj 
rekonštrukcia verejného osvetlenia, ktorá by mohla mestu pri-
niesť ďalšie úspory nákladov na elektrickú energiu v ráde do 50 
percentnej úspory. Je to jedno z čiastkových riešení ako šetriť 
na energiách. V súčasnosti tiež riešime prípravu projektov ako 
využívať obnoviteľné zdroje, a to inštaláciou fotovoltaiky na nie-
ktoré objekty vo vlastníctve mesta, čím by sme dosiahli ďalšie 
značné zníženie spotreby energií. V rámci vyhlásených výziev 
tieto zámery budú financované z eurofondových prostriedkov, 
kde spolufinancovanie je až 95 percentné z celkových oprávne-
ných nákladov. Či sa nám tieto zámery podarí naplniť o tom vás 
budeme priebežne informovať. 

Potravinová a základná materiálna pomoc aj v našom meste 
Organizovaná je diecéznou charitou v spolupráci s mestom.
Zámerom tohto projektu je čiastočná pomoc ľudom, rodi-

nám, ktorí to najviac potrebujú. Príjemcom potravinových ba-
líčkov je primárne príjemca pomoci v hmotnej núdzi, sekun-
dárne iné osoby v mimoriadne nepriaznivej alebo krízovej 
životnej situácii. Obsahom týchto balíčkov sú základné 
potraviny a hygienické potreby s dlhšou dobou spotreby. 
Ani si neuvedomujeme, že vedľa nás žijú ľudia, ktorí takúto 
pomoc potrebujú? Ako sa k nim správame? Nevšímavo, bez 
záujmu pomoci? Či k takému skutku nás nič nevedie? Skúsme 
byť súcitní a s láskou sa podeľme s našim prebytkom. V roku 
2022 Spišská katolícka charita  rozdeľovala hygienické balíky 
na území Spišskej diecézy v 10 okresoch v počte 11 140 ks 
pre 3 483 poberateľov. Pre pandémiu sa v tomto roku ďalšie 
distribúcie neuskutočnili. V roku 2023 je z programu potra-
vinovej a základnej materiálnej pomoci odovzdávaných 14 
463 ks potravinových balíčkov pre 8 873 príjemcov a 12 201 
ks hygienických balíkov pre 3 909 príjemcov.

Poďakovanie 
Chceli by sme sa  veľmi pekne poďakovať za poskytnutie 

priestorov v Kine Javor na našu zbierku oblečenia. Hodno-
tíme ju ako veľmi úspešnú, a tiež ako veľkú pomoc ľuďom, 
nakoľko sa všetky veci rozobrali (bolo okolo 60 vriec ob-
lečenia a 10 krabíc topánok). Nezostal ani žiaden odpad na 
technické služby, čomu sme obzvlášť radi. Veľmi si vážime, 
že máme vždy vo vás podporu a ochotu k spolupráci a po-
moci, za čo vám v mene našom a v mene ľudí, ktorým sa 
pomáha, srdečne ďakujeme. S úctou a srdečným pozdravom 

Martina Gymerská a Eva Krššáková
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mesiacoch sa na stavbe bude pokračovať realizáciou vnútorných roz-
vodov, osadením okien, dverí, realizáciou vnútorných omietok až po 
zakončovacie práce. V súčasnosti v zmysle metodického pokynu boli 
podané žiadosti o dodatočný príspevok, ktorým po schválení mesto 
Tvrdošín bude môcť vykryť navýšené finančné náklady projektu cca 
o 100 tisíc eur, ktoré vzišli z procesu verejného obstarávania. 

Predpokladaný termín ukončenia stavby je do konca roka 2023. Sta-
vebný náklad je 640 tisíc eur. Spolufinancovanie z fondov EÚ v zmysle 
ŽoNFP je 95 percent.

Stredisko triedeného zberu 
a kompostáreň  Tvrdošín

Ide o projekt v rámci Operačného programu Kvalita životného pro-
stredia v rámci výzvy Ministerstva životného prostredia SR. Cieľom 
projektu je zvýšenie miery triedenia a zhodnocovania odpadov v na-

šom meste zdokonalením a rozšírením systému zberu a vybudovaním 
kapacity na zhodnocovanie biologicky rozložiteľných komunálnych 
odpadov. Mesto v súčasnosti zabezpečuje vykonávanie triedeného 
zberu biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu na svojom 
území pre obyvateľov mesta len čiastočne, pričom pre zhodnocova-
nie mu chýbajú vlastné kapacity. Projekt zahŕňa výstavbu modernej 
kompostárne, nákup techniky a vybavenia nevyhnutného na triedenie, 
zber a zhodnotenie biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu. 
Zakúpené zariadenia umožnia triedenie, zber odpadu, prepravu do 
novopostavenej kompostárne a následne jeho zhodnotenie na kompost. 
Ten bude následne využívaný pre potreby mesta a obyvateľov. Projekt 
je potrebné realizovať z environmentálnych dôvodov (zamedzenie 
vzniku „čiernych“ skládok odpadu), ale aj z dôvodov ekonomických 
(mesto vynakladá ročne vysoké čiastky na zber a zneškodnenie ko-
munálneho odpadu). Produkcia nevytriedeného komunálneho odpa-
du sa realizáciou projektu zníži a produkcia vytriedených zložiek sa 
naopak zvýši vďaka rozšíreniu zberu a zhodnocovania biologicky 
rozložiteľného odpadu. 

V súčasnosti je proces verejného obstarávania podaný na kontrolu 
Riadiacemu orgánu na MIRI SR. Rozpočet projektu je 1,6 mil.eur, 
spolufinancovanie 95 percent z prostriedkov EÚ.

Rozvoj energetických služieb 
pre mesto Tvrdošín 

Projekt je realizovaný v rámci výzvy na predkladanie žiadostí o po-
skytnutie NFP zameranej na rozvoj energetických služieb na regionálnej 
a miestnej úrovni z Operačného programu Kvalita životného prostredia. 
Projekt je rozdelený na dve samostatné časti, z ktorých je jedna už ukon-
čená. Cieľom projektu je zvyšovanie počtu miestnych plánov a opatre-
ní súvisiacich s nízkouhlíkovou stratégiou na území mesta Tvrdošín. 

Časť „Verejné budovy“ – projekt je v týchto dňoch už ukon-
čený. Boli vypracované energetické audity pre budovy vo vlast-
níctve mesta, ktoré sú zo zákona povinnosťou. Tiež budú pod-
kladom pre riešenie opatrení pre energetické šetrenie, či pri 
predkladaní projektov za účelom získavania dotácií pre riešenie 
energetických projektov. Rozpočet projektu bol vo výške 69 ti-
síc eur s 95 percentným spolufinancovaním z prostriedkov EÚ.

Časť „Verejné osvetlenie“ – projekt je ukončený a riešil zabezpeče-
nie energetického auditu pre verejné osvetlenie v našom meste. Projekt 
je zameraný na to, aby si mesto overilo, ktoré opatrenia navrhnuté v 
energetickom audite budú vhodné splácať z úspor nákladov na ener-
giu a ktoré si vyžadujú iný spôsob financovania. Výstupom projektu 
je energetický audit verejného osvetlenia, v rámci ktorého má mesto 
Tvrdošín možnosť získať detailný prehľad o energetickej náročnosti 
hodnoteného verejného osvetlenia a na 
základe jeho výstupov sa môže syste-
maticky začať pripravovať na prípadnú 
obnovu verejného osvetlenia. Rozpočet 
projektu bol  5 364 eur s 95 percentným 
spolufinancovaním z prostriedkov EÚ.

Ďalšie investičné zámery 
na rok 2023 a ďalšie obdobie 

V rámci III. etapy budú realizované ďalšie rekonštrukcie miestnych ko-
munikácií, územná a projekčná príprava  rozšírenia cintorína v Tvrdošíne, 
revitalizácia skládky odpadov Tvrdošín - Jurčov Laz – dobudovanie IV. etapy 
druhej kazety skládky odpadov, postupné budovanie technickej infraštruk-
túry  k jednotlivým IBV Medvedzie – časť Varta, Pod vrch, Hrady, Breziny. 
Budovanie technickej infraštruktúry pre jednotlivé rozostavané IBV v meste 
nie je hodnota, ktorá bude zrealizovaná v jednom roku, ale vyžaduje si dl-
hodobejšie riešenie.

Okrem týchto väčších zámerov máme v pláne aj v roku 2023 realizovať 
úpravy miestnych komunikácií formou odstránenia bodových závad a čiastko-
vými povrchovými úpravami krytov vozovky na celom území mesta, a to hlav-
ne formou údržby, opráv výtlkov, resp. položením nového asfaltového krytu.

Daňová povinnosť sa do-
týka takmer všetkých nás. 
Ak vlastníte rôzne nehnuteľ-
nosti, napr. dom, byt či poze-
mok ste povinní zo zákona 
platiť túto daň. Mestá a obce 
majú zákonnú povinnosť vy-
rubovať daň sadzbami dane, 
ktoré sú limitované záko-
nom. Výšku dane je možné 
každým rokom prehodnoco-
vať v rámci zákona. 

Aj naše mesto pre tento 
rok pristúpilo k čiastočnej 
úprave sadzieb, ktoré pre rok 
2023 prijalo mestské zastupi-
teľstvo vo forme Všeobecne 
záväzného nariadenia mesta 
pod č.8/2023 o daní z nehnu-
teľnosti, ktoré je zverejne-
né v plnej verzii na stránke 
mesta.  

Novela zákona o dani 
z nehnuteľnosti od  1. 1. 
2023 prináša doplnenie, a to 
umožniť mestám a obciam 
vyrubiť tzv. vyššiu daň za 
neudržiavané, resp. schátra-
né stavby. Ide o stavby, ktoré 
nezodpovedajú základným 
požiadavkám na stavby ale-
bo sú stavbami závadnými, 
ohrozujúcimi život alebo 
zdravie osôb. 

Koeficient sadzby dane 
neudržiavanej stavby je nový 
ekonomický nástroj v podo-

Ročná sadzba dane zo stavieb pre rok 2023  Tvrdošín
2023

Trstená
2023

Dolný Kubín
2023

a) Stavby na bývanie, drobné stavby, ktoré majú 
doplnkovú funkciu pre hlavnú stavbu 0,20 € 0,24 € 0,264 €

b) Stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, 
stavby využívané na sklad. vlastnej pôdohospodárskej 
produkcie vrátane stavieb na vl.admin.

0,30 € 0,24 € 0,264 €

c) Chaty  a stavby na individuálnu rekreáciu 0,90 € 1,00 € 0,77 €
d) Samostatne stojace garáže 0,70 € 0,84 € 1,00 €
e) Stavby hromadných garáží 0,70 € 0,84 € 1,00 €
f) Stavby hromadných garáží umiestnené pod 
zemou 0,70 € 0,84 € 1,00 €

g) Priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, 
stavby slúžiace stavebníctvu, stavby využívané na 
skladovanie vlastnej produkcie

1,50 € 1,74 € 1,80 €

h) Stavby na ostatné podnikanie a zárobkovú činnosť, 
skladovanie a administratívu súvisiacu s ostatným 
podnikaním a zárobkovou činnosťou

2,00 € 2,40 € 2,64 €

i) Ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h ) 1,00 € 1,20 € 1,40 €
Sadzba za byt 0,24 € 0,31 € 0,264 €
Sadzba za nebytový priestor v bytovom dome 0,24 € 0,31 € 0,264 €
Sadzba za nebytový priestor 
využívaný na podn. činnosť 1,80 € 2,40 € 2,64 €

priemer 10,28€ 12,36€ 12,778€

Ak je  sadzba dane zo stavieb vyššia ako 10-násobok najnižšej sadzby dane zo stavieb, správca dane zosúladí tento náso-
bok najneskôr do r.2024.Platí to aj pre byty./ podľa  par.104.g ods.3,4 zákona č.582/2004 o miestnych daniach/ Tieto násobky 
máme zosúladené v roku 2022.

Z uvedeného prehľadu je naše mesto v priemere stále zaradené na prvej priečke miest s najlacnejším určením sadzby. V tejto 
súvislosti je potrebné uviesť, že príjem daní z nehnuteľností pre naše mesto predstavuje výšku 250 tisíc eur, čo nepokryje ani 
náklady za spotrebu energií. Tiež treba poznamenať, že porovnávané mestá majú príjmy oveľa väčšie vzhľadom na lokalizá-
ciu fabrík, či iných podnikateľských subjektov, ktoré majú sadzby dane prispôsobené na podnikanie a inú zárobkovú činnosť.

Daň z nehnuteľnosti je naša zákonná povinnosť
V našom meste budú Rozhodnutia k dani z ne-

hnuteľností a komunálneho odpadu doručované 
do domácností v priebehu mesiacov apríl - máj. 

be povinnosti platiť vyššiu 
daň zo stavieb. Je najúčin-
nejším prostriedkom, ktorý 
môže vlastníkov takýchto 
stavieb motivovať zabezpe-
čiť ich riadnu údržbu. Ko-
eficient sadzby dane neudr-
žiavanej stavby je vyšší ako 
1, najviac však 10 (§12, ods. 
7 zákona č.178/2022 Z.z.,).

 Na základe tejto legis-
latívnej možnosti a na zá-
klade návrhu, mestské za-
stupiteľstvo určilo pre naše 
mesto koeficient 6. Týmto 
koeficientom sa potom bude 
násobiť sadzba dane za ne-
udržiavané stavby. Koefi-
cient je možné aplikovať pri 
existencii právoplatného roz-
hodnutia stavebného úradu, 
ktorého podmienky vlastník 
stavby v stanovenej lehote 
nesplnil.

Čo to v praxi znamená? 
Napríklad pre dvojpodlažný 
rodinný dom s podlahovou 
plochou 100 m2 predstavuje 
výška dane z nehnuteľnosti 
2 6  e u r .  V ý š k a  d a n e 
s použitím koeficientu za 
neudržiavanú stavbu by bola 
156 eur.

Veríme, že táto právna 
úprava aj v našom meste as-
poň čiastočne vyrieši prob-
lém schátraných stavieb, 

o ktorých sa vlastník dlho-
dobo nestará. Tiež sa vyrieši 
problém dlhodobých staveb-
ných procesov pri vydávaní 
rozhodnutí o odstránení sta-
vieb. Prieskumom bolo ziste-
né, že z opýtaných 250 res-
pondentov by 139 súhlasilo 
s prijatím tohto ustanovenia, 
10 by prijalo ešte prísnejšie 
opatrenie a 1 respondent sa 
nevyjadril.

Pripomeňme si, aké sú 
povinnosti  daňovníkov aj 
v priebehu roka pri dani z ne-
hnuteľností a dani za psa: 

- Ak v priebehu zdaňo-
vacieho obdobia daňovník 
nadobudne nehnuteľnosť 
dedením alebo vydražením  
je povinný podať priznanie 
k dani z nehnuteľností do 30 
dní od vzniku daňovej po-
vinnosti správcovi dane. 

- Ak vznikne daňová po-
vinnosť k dani za psa v prie-
behu roka, daňovník je po-
vinný podať priznanie najne-
skôr do 30 dní odo dňa vzni-
ku tejto daňovej povinnosti 
správcovi dane (pes starší 
ako 6 mesiacov).

- Ak zanikne daňová po-
vinnosť k dani za psa (napr. 
pri úhyne, strate psa a pod.) 
je daňovník povinný podať 
čiastkové priznanie na zá-
nik daňovej povinnosti, a to 
najneskôr do 30 dní odo dňa 
zániku daňovej povinnosti.

Tabuľkový prehľad určenia sadzieb daní z nehnuteľností s porovnaním na nám najbližšie mestá Oravy. 

Aktuálny stav výstavby detských jaslí.

opravu miestnych komunikácií, ktorých technický stav, hlavne 
po zimnom období je potrebné mať v stálej pozornosti, rozši-
rovanie miestnych komunikácií, hlavne v nových bytových zá-
stavbách, údržbu a opravu objektov vo vlastníctve mesta, ktoré 
plnia rôzne potrebné funkcie pre spoločenské, kultúrne potreby, 
taktiež objekty, ktoré poskytujú služby obyvateľom, ale tiež ob-
jekty na bývanie. Ďalej sú to základné údržby a opravy detských 
ihrísk, ktoré si zo zákona vyžadujú certifikáty k ich využívaniu, 
či ostatné nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta, ktoré si vyžadujú 
priebežné údržby a obnovy.  

Rozostavané stavby
Mestská tenisová hala v Tvrdošíne

Projekt je realizovaný v rámci programu „Výstavba, rekon-
štrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry“ na základe 
výzvy č. 2021/004 vyhlásenej dňa 15.11.2021, ktorú vyhlásil 
Fond na podporu športu. Projekt bol úspešný a bola podpísaná 
zmluva o príspevku vo výške 60% z obstarávacích nákladov 

stavby. V súčasnosti je v štádiu vysokej rozostavanosti a rieši 
v niektorých častiach realizáciu nových základov s izoláciami, 
výstavbu nosnej oceľovej konštrukcie, na ktorú sú montované 
oteplené sendvičové panely, strešnú konštrukciu s prekrytím. 
Konštrukčne je samostatne riešená objektová skladba sociálne-
ho zázemia a nadzemného podlažia prevádzkovej budovy, kde 
bude dobudované dostatočné zázemie tenisovej haly, balkónové 
hľadisko, kancelárie a klubovňa. 

Stavebný náklad predstavuje 1,064 miliónov eur. Predpokla-
daný termín ukončenia stavby je v júni 2023.

Zariadenie starostlivosti o deti 
do 3 rokov veku  - detské jasle

Z európskych prostriedkov je realizovaný projekt Zariadenie sta-
rostlivosti o deti do troch rokov veku  - detských jaslí v rámci výzvy: 
IROP - Podpora a rozvoj služieb starostlivosti o deti do troch rokov 
veku dieťaťa na komunitnej úrovni. Lokalizácia tejto stavby je situovaná 
vedľa materskej školy na sídlisku Medvedzie. Prevádzka jaslí v rámci 
hospodárnosti bude napojená na existujúcu zmodernizovanú kuchyňu 
materskej školy a podobne bude riešené aj napojenie na vykurovanie 
a dodávku teplej vody z jednej výmenníkovej stanice. V rámci tejto 
realizácie projektu mesto Tvrdošín ešte minulý rok podpísalo zmluvu 
o dielo s úspešným uchádzačom v rámci verejného obstarávania. Práce 
na stavbe boli zahájené spoločnosťou Stavebný podnik s.r.o. Námestovo 
v mesiaci máj a do súčasnosti bola vybudovaná kompletná hrubá stavba 
spolu so zateplením strešnej konštrukcie. Už je vybudovaná elektrická 
a horúcovodná prípojka. Po ústupe nepriaznivého počasia v jarných 

Vnútorné priestory tenisovej haly dostávajú svoju podobu.



vame o zdražovaní, najviac sa 
to dotýka nás a nášho každo-
denného života.  To, či dotácia 
mesta je pre vás aspoň trochou 
pomoci, to musíme hodnotiť aj 
Vy. Možno niekomu to nestačí, 
ale vieme, že sú medzi nami aj 
takí, ktorí si vážia každý počin 
a toto nás ženie stále dopredu, 
aby sme pracovali stále s ta-
kým nasadením prinášať na-
šim občanom stále niečo nové, 
a tak udržiavať určitú životnú 
úroveň, udržiavať sociálnu 
politiku, a to v takom meradle 
ako je to možné zvládnuť, pri-
pravovať ľuďom kultúru, či 
iné aktivity, ktorým sa naši 
občania vedia potešiť. 
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Približne pred dvomi rokmi 
sme na našej stránke publiko-
vali článok „Obedy zadarmo“, 
v ktorom sme vás informovali 
o zrušení poskytovania dotá-
cií na podporu stravovacích 
návykov detí a žiakov. Pri za-
vádzaní dotácie na tzv. „obe-
dy zadarmo“ boli do praxe 
uvedené (v roku 2018) sa vy-
skytlo mnoho otázok a prob-
lémov, ktoré sa museli riešiť 
hneď na začiatku, pretože 
išlo navýšenie kapacít žiakov. 

Kuchyne museli prejsť tzv. 
rýchlou obnovou a priebež-
ne boli  vybavované novými 
zariadeniami, elektrickými 
spotrebičmi, aby pracovníci 
kuchýň navýšenie stravníkov 
zvládli bez problémov. Nový 
zákon priniesol problémy aj 
školským jedálňam. Tieto „za 
pochodu“ museli riešiť a určiť 
podmienky úhrady za odobe-
rania obedov, nastaviť systém 
zisťovania prítomných detí a 
žiakov v škole a zvládnuť ich 
náročnú evidenciu. Keď to v 
školách a školských jedálňach 
naozaj začalo fungovať, plošné 
poskytovanie dotácie na obedy 
zadarmo pre všetky deti boli 
touto vládou zrušené. V tom 
čase nikto z nás nepredpokla-
dal, že by sa uvedený „kolo-
toč“ mohol zopakovať. A je to 
tu, školské obedy „akože za-
darmo“ sú tu späť. S účinnos-
ťou od 1. mája sa mení zákon 
č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v 
pôsobnosti Ministerstva prá-
ce, sociálnych vecí a rodiny 
SR  a dochádza k zmenám v 
poskytovaní dotácií na pod-
poru výchovy k stravovacím 
návykom dieťaťa. Čo prináša 
táto zmena od 1. mája 2023 ? 
Zmeny v poskytovaní dotácií 
na stravu reagujú na neustále 
sa zvyšujúce životné náklady 
domácností s deťmi ako sú 
energie, potraviny, zvýšenie 
cien stravovania detí v školách 
z dôvodu úpravy finančných 
pásiem na nákup potravín na 
jedlo v zariadeniach školského 
stravovania, ako aj z dôvodu 
zvyšovania režijných nákladov 
v týchto zariadeniach. Dotácia 
na stravu je prioritne určená 
na zabezpečenie obeda a iné-
ho jedla pre dieťa v materskej 
škole a žiaka v základnej škole. 

Dotácia na stravu, obedy nie sú zadarmo
Dotácia na stravu sa poskytuje 
paušálne na obed podľa 5. fi-
nančného pásma v príslušnej 
vekovej kategórií stravníkov 
za každý deň, v ktorom sa die-
ťa zúčastnilo výchovno-vzde-
lávacej činnosti v materskej 
škole alebo vyučovania v zák-
ladnej škole a odobralo stravu. 

Aká je výška dotácie na 
stravu ? a) 1,40 eur za každý 
deň, v ktorom sa dieťa zúčast-
nilo výchovno-vzdelávacej 
činnosti v materskej škole a 

odobralo stravu, b) 2,10 eur za 
každý deň, v ktorom sa dieťa 
zúčastnilo vyučovania v zák-
ladnej škole na prvom stupni 
a odobralo stravu (žiaci 1,-4.
ročníka), c) 2,30 eur za každý 
deň, v ktorom sa dieťa zúčast-
nilo vyučovania v ZŠ na dru-
hom stupni a odobralo stravu 
(žiaci 5.-9.ročníka). 

V zmysle uvedeného dotá-
cia na stravu na základe pred-
ložených kalkulácii školských 
jedálni na čiastočnú úhradu 
nákladov nezahŕňa výšku 
režijných nákladov. Tieto sa 
stanovia na základe kalkulá-
cií, ktoré predložia jednotlivé 
školské jedálne a budú záväzné 
prijatím všeobecne záväzného 

nariadenia mesta.  
Dotáciu na stravu je možné 

od 1. mája 2023 poskytnúť pre 
všetkých žiakov školy len za 
podmienky, ak rodič dieťaťa 
požiada o dotáciu na stravu. 
Podmienkou je vždy účasť na 
vyučovaní a odobratie obeda.

Oprávnenosť poskytnutia 
dotácie na stravu bez posú-
denia príjmu domácnosti je 
možná pre: a)   deti v posled-
nom ročníku materskej školy 
(predškolák plniaci povinné 

predprimárne vzdelá-
vanie, dieťa, ktoré do-
siahlo päť rokov veku 
do 31. augusta, ktorý 
predchádza začiatku 
školského roka, od kto-
rého bude dieťa plniť 
povinnú školskú do-
chádzku v základnej 
škole), b) za podmien-
ky, že zákonný zástup-
ca dieťaťa, písomne 
požiada o podanie žia-
dosti o poskytnutie do-
tácie na stravu. c) žia-
ci vo všetkých roční-
koch základnej školy, 
za podmienky, že zá-
konný zástupca die-
ťaťa, písomne požiada 
o podanie žiadosti o 

poskytnutie dotácie na stravu. 
Oprávnenosť poskytnutia 

dotácie na stravu sa poskytuje 
aj v hmotnej núdzi alebo pod 
úrovňou životného minima 
a vzťahuje sa na: a) deti v MŠ 
vo veku od 2. do 5. rokov z 
domácnosti, ktorej sa posky-
tuje pomoc v hmotnej núdzi 
alebo ktorej príjem je najviac 
vo výške životného minima. 
Zriaďovateľ tieto skutočnosti 
musí mať preukázané, b) deti 
v MŠ vo veku od 2. do 5. ro-
kov, ak je v MŠ najmenej 50 
% detí z domácností, ktorým 
sa poskytuje pomoc v hmotnej 
núdzi, za podmienky, že zria-
ďovateľ  má tieto skutočnosti 
preukázané.

Beseda so spisovateľom
Mestskú knižnicu navštívil 18. januára rodák z Oravy, spisovateľ Jozef Medard Slovík. Spolu 

s ním prišlo aj 42 druhákov zo ZŠ Márie Medveckej.
Spisovateľ deťom učaril hneď zo začiatku. Začal rôznymi otázkami, ktorými deti uviedol do 

témy jeho knižky Psie modré nebo, z ktorej im prečítal príbeh. Deťom však nestačil jeden príbeh 
a spisovateľ im na-
koniec predniesol 
ešte dva príbehy 
z jeho ďalšej kni-
hy Goral Karol a 
zázračná bylina. 
Deti mali na spi-
sovateľa veľa rôz-
nych otázok, ktoré 
im veľmi rád zod-
povedal. Deti však 
prekvapil tým, že 
mal pre ne pripra-
vené otázky aj on. 
Vo svojich kni-
hách používa rôz-
ne zastaralé a ná-
rečové slová, preto 
mal pre deti pripravené kartičky s kvízovými otázkami, kde sa ich pýtal na význam takýchto 
slovíčok. „J. M. Slovík má prirodzený rozprávačský talent a na pomerne malej ploche dokáže 
povedať veľa o Orave a zvyšku sveta. Kombinácia „nevinného“, láskavého humoru a domovskej 
súnaležitosti je uňho prostriedkom v boji súčasného človeka proti strate identity. Knihu Psie 
modré nebo ilustroval Miroslav Knap.“

Na to, aby sme správne určili kalkuláciu tak, ako každý rok, musíme najskôr prehodnotiť  
náklady na zber, prepravu a zneškodnenie odpadu z údajov z predchádzajúceho roku. Znamená 
to, že výška sadzby poplatku je podmienená skutočnými prevádzkovými nákladmi, množstvom 
uloženého odpadu na skládke Jurčov Laz, počtom právnických a fyzických osôb, ktoré sú pri-
hlásené k plateniu miestneho poplatku. Sadzba poplatku sa vypočítava na l osobu a kalendárny 
deň. Na rok 2023 pripadá  365 kalendárnych dní.  Na základe predloženého rozpočtu a kalkulá-
cie Technických služieb mesta Tvrdošín.  Do kalkulácie je zahrnutá tiež zákonná povinnosť od-
vodu poplatku za uloženie odpadu na skládku do Environmentálneho fondu, ktorá pre rok 2022 
je určená nariadením vlády u zmesového komunálneho odpadu vo výške 18 eur/tonu pri úrovni 
triedenia komunálneho odpadu 40-50 %. 

 Pre rok 2019 - kde sa bral ako východiskový rok úrovne vytriedenia komunálneho odpadu rok 
2018 naše mesto dosiahlo úroveň 24,95%, za rok 2019 bola 31,19 %, za rok 2020 bola 40,64% 
a za rok 2021 bola 45,14%. Predpokladáme, že za rok 2022 bude toto percento úrovne triedenia 
v rozpätí  40% - 50%, t. j. v 5.pásme, t. j. poplatok za uloženie zmesového KO 18,- €/t.

 Kalkulované náklady pre rok 2023 činia 352.329,37 €. V tejto sume sú zahrnuté náklady 
na zber a prepravu 227 733,03 €, náklady na zneškodnenie odpadu uložením 78 394,00 €, ná-
klady na prevádzku skládky Jurčov Laz 28 601,84 €, náklady na separovaný odpad 17 601,00 
eur = 352 329,87 €.
Ročný poplatok pre rok 2023 je tak vypočítaný na osobu a deň 0,0861 € x 365 dní=31,42 €, 
Dotácia mesta pre každého občana je schválená v čiastke 9,42,-€, čo znamená že ročný po-
platok pre fyzické osoby na základe individuálnej žiadosti o poskytnutie úľavy zaplatia 22,-€.
Dotácia pomôže aj viacpočetnej rodine, čo je šesť a viac osôb žijúcich spoločne v rodinnom 
dome. Tu je stanovený strop na 110,-€.

Okrem uvedeného ďalšie úľavy sa týkajú: 
Zníženie poplatku o 50%:

a) študentovi denného štúdia, ktorý študuje na území SR a je ubytovaný mimo mesta Tvrdošín, 
b) fyzickej osobe zamestnanej na území SR a ubytovanej v mieste sídla zamestnávateľa mimo 

mesta Tvrdošín, 
c) fyzickej osobe, ktorá je držiteľom preukazu ZŤP, ZŤPS a nie je poberateľom iného príjmu 

ako starobného dôchodku, resp. invalidného dôchodku. 
Odpustenie poplatku:
a) študentovi denného štúdia, ktorý študuje v zahraničí 
b) fyzickej osobe dlhodobo sa zdržiavajúcej v zahraničí, 
c) fyzickej osobe s trvalým alebo prechodným pobytom, ktorá sa dlhodobo zdržiava mimo 

mesta Tvrdošín, 
d) fyzickej osobe u ktorej bolo zistené, že trvalý pobyt v meste je len formálny, miesto pobytu 

nie je známe, 
e) fyzickej osobe v hmotnej núdzi. 
f) fyzickej osobe nad 70 rokov, ktorá k 31.12. predošlého roku dovŕšila 70 rokov a ktorá má na 

území mesta Tvrdošín trvalý pobyt
Dotácia a toto zníženie po poskytnutých zľavách vo finančnom prepočte predstavuje 

predpokladanú čiastku: 128.155,90 €.
Aj toto je sociálna politika mesta. Touto cestou sa snažíme znižovať náklady na živobytie kaž-

dej rodiny. Je to zvlášť dôležité v tejto náročnej  a zložitej dobe, keď zo strany štátu stále počú-

Koľko zaplatíme v roku 2023 za odpad? Aj tento rok ho bude mesto dotovať zo svojho rozpočtu
Rozpis poplatníkov podľa sadzieb na rok 2023

Druh sadzby:
Sadzba 

poplatku Počet osôb 
Výber daní na 
rok 2023

Ročná sadzba Tvrdošín 22 6313 138886
Študent v zahraničí a 0
Zamestnaný v zahraničí 0 450
Nad 70 rokov 0 914
TP - Prechodný pobyt mimo mesta 0 210
Pobyt formálny, bez domova 0 82
V hmotnej núdzi 0 13
Osoby v domácnosti nad 5 osôb 0 369
ZŤP - 50 % 11 380 4180
Zamestnaný SR 11 72 792
Študent  SR 11 42 462

Spolu Tvrdošín obyvatelia 8845 144320

Fyzické osoby - obyvatelia

V Základnej škole Márie Medveckej prebehla vo februári rekonštrukcia tried a chodieb, kde 
boli vymenené svetlá a novú tvár dostali aj steny. Na chodbách pribudli relaxačné kútiky, kde 
môžu žiaci tráviť čas počas prestávok. 

Rekonštrukcia Základnej školy Márie Medveckej

V súčasnosti prebieha rekonštrukcia telo-
cvične a klubovne. Veríme, že tieto vynovené 
priestory budú žiakom a učiteľom spríjemňovať 
čas strávený v škole.

Mgr. Renáta Margeťáková

Jarné práce v našom meste
Technické služby začali s jarnými prácami, opiľujú konáre, 

spiľujú staré stromy, zametajú cesty a chodníky.
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Deň ľudovej rozprávky
Pri príležitosti výročia narodenia významného zberateľa slo-

venských rozprávok - Pavla Dobšinského oslávili žiaci a učite-
lia zo ZŠ Š. Šmálika - Deň ľudovej rozprávky. 16. marec je už 

tradične sviatkom rozprávky. V priestoroch školy bolo pri tejto 
príležitosti cítiť Dobšinského vplyv takmer na každom kroku. 
Na jeho počesť sa obyvatelia školy obliekli do ľudových krojov 
aj rozprávkových postáv, čítali ľudové rozprávky a pripomenuli 
si ľudové tradície.

Husľová dielňa 2023 
V dňoch 9. a 10. februára sa učiteľka Mgr. Miroslava Kuraj-

dová so žiačkou Klárou Gabaríkovou (8 rokov) zo ZUŠ Tvrdošín 
zúčastnili Husľovej dielne, workshopu, ktorý sa venuje rozvoju 
interpretačného umenia mladých talentovaných huslistov z ce-
lého Slovenska. Pracovali pod vedením husľového virtuóza, 

pedagóga prestížnej viedenskej univerzity, koncertného majstra 
Viedenských symfonikov Dalibora Karvaya. Počas dvoch na-
bitých dní si spoločnú prácu na vybraných skladbách vyskúša-
lo spolu s nimi ďalších 20 talentovaných huslistov do 15 rokov 
z celého Slovenska.

Sprievodným podujatím bol koncert v spolupráci so ŠKO 
Žilina, na ktorom účinkovala minuloročná laureátka Patrícia 
Baltazárovič (ZUŠ I. Ballu, Dolný Kubín) a  pred vypredanou 
sálou Domu umenia Fatra bravúrny výkon predviedol hrou na 
Stradivari husliach Dalibor Karvay.

Toto podujatie je pre nás veľkou inšpiráciou a zároveň výzvou 
ďalej popracovať a vylepšovať skladby, ktoré by sme mohli vy-
užiť v nadchádzajúcich súťažiach. Veríme, že sa Husľovej dielne 
zúčastníme aj o rok s väčším počtom žiakov. Mgr. M. Kurajdovej 
ďakujeme a prajeme veľa pracovných úspechov. 

Koncerty ZUŠ
V Galérii Schürger sa 14. februára uskutočnil Valentínsky 

koncert - príjemné stretnutie našich malých umelcov, skvelých 
pedagógov ZUŠ a priaznivcov hudby a umenia zároveň. Poďa-
kovanie patrí všetkým zúčastneným, osobitne chcem poďako-
vať pani Anne Lenkovej za možnosť využiť nádherné a vzácne 
priestory Galérie Schürger na realizáciu nášho koncertu. Vý-
borná spolupráca s  ňou nám otvára nové možnosti prezentácie 
našej práce s deťmi.

Na elokovanom pracovisku v Liesku a v Medvedzí sa 20. a 
21. februára konali Žiacke koncerty. Poďakovanie patrí našim 
šikovným žiakom a pedagógom za skvelo odvedenú prácu, ro-
dičom za ich podporu a  tiež vedeniu ZŠ v Medvedzí a v Liesku.

Na elokovanom pracovisku v Zuberci sa 21. februára uskutoč-
nil Fašiangový koncert. Bohatá paleta melódií v podaní našich 
žiakov – od najmladších až po najstarších, krásne dotvorená 
atmosféra fašiangovými maskami, hovoreným slovom, pre-
pracovanou témou, profesionálnymi výkonmi mojich kolegov 
a výstava žiackych prác potešila všetkých prítomných rodičov 
– divákov. Obrovské poďakovanie. Zvlášť chcem poďakovať 
moderátorskej dvojici Mgr. M. Janoštínovej a Mgr. K. Zuberskej 
za zodpovednú a náročnú prípravu celého koncertu, za prípra-
vu sladkej odmeny (viac ako 100 kusov vynikajúcich šišiek pre 
naše deti), pomoc prišla aj zo strany rodičov - E. Fileková, Z. 
Valeková, rodina Šuvadová, zo strany rodinných príslušníkov 
M. Zuberský (foto, videozáznam a prezentácia programu) a za 
sponzorstvo Richardovi Janoštínovi. Ďakujeme.

                                        Dana Pavkovová, riaditeľka ZUŠ

Lukáš Latinák v našej škole
Dňa 7. marca navštívil našu školičku známy slovenský herec, 

člen hereckého súboru divadla Astorka Korzo 90, Lukáš Latinák.
Počas svojho vystúpenia nám priblížil čarovný svet poézie, 

ktorý v dnešnej digitálnej dobe možno nie je žiakom až taký 
blízky. Originálny spôsobom zarecitoval a interpretoval mnohé 
diela klasických slovenských básnikov, a to najmä Jána Kollá-
ra a nezabudnuteľnú Žltú ľaliu od Jána Bottu. Prostredníctvom 
týchto básní prepojil minulosť s prítomnosťou a poukázal na 
posolstvo, ktoré tieto básne a slovenské ľudové rozprávky v sebe 

skrývajú. Ukázal našim žiakom zabudnutý svet poézie, ktorý 
v umeleckom poňatí môže byť aj zaujímavý. Vyučovanie v ten 
deň bolo teda spestrené návštevou tohto hereckého majstra. 
Žiaci sa na jeho návštevu dlho tešili a tento deň zostane v ich 
spomienkach určite dlho. Po skončení programu sa mohli s L. 
Latinákom nielen odfotiť, ale aj získať autogram s venovaním.

                  Mgr. Kušnierová Eva, ZŠ M.Medveckej 

Sme mladá a inovatívna 
škola zameraná na kvalit-
né vzdelávanie vo všet-
kých oblastiach. 

Vďaka nastaveniu se-
minárov v posledných 
ročníkoch má každý žiak 

Predškoláci sa učia o Slovensku 
Deti z predškolskej triedy v materskej škole Oravské nábre-

žie mali krásnu tému - Naše Slovensko. Učiteľka Mgr. Andrea 
Hradská im názornou ukážkou – oblečená v kroji predviedla, 
ako taký kroj vyzerá. Deti získali poznatky o Slovensku nielen 
z obrázkového materiálu, ale videli predovšetkým kroj naživo. 
Taktiež im zatancovala fľaškový tanec a naučila ich základné 
folklórne kroky. Pre deti to bolo veľmi pútavé a atraktívne vy-
učovanie. 

Novinky v mestskej knižnici
Mesiac február v knižnici sa niesol v znamení noviniek. 

Okrem všetkých nových kníh sme pre deti a mládež pripravili 
aj nové aktivity.

Prvou bolo Herné popoludnie, ktoré sa konalo 15. februára. 
Deti si mohli prísť požičať a v priestoroch knižnice sa aj s ka-
marátmi zahrať rôzne tradičné aj netradičné spoločenské hry. 
Prišli malí čitatelia, ktorí si prizvali aj svojich kamarátov, a sa-
mozrejme neodišli domov bez knižky.

Pripravili sme aj Tvorivé dielne, ktoré sa uskutočnili 22. 
februára. Deti si spolu s knihovníčkou vytvorili pekné knižné 
pozdravy. Inšpirovali sa viacerými detskými knižkami a do 
vnútra pozdravu nalepili papierovú čajovú šálku, kde si mohli 
doma dať čajové vrecúško a takýto pozdrav rovno aj darovať. 
Veď predsa k dobrej knihe zaručene patrí aj šálka dobrého čaju.

Mesiac knihy 
Tohoročný marec bol v mestskej knižnici naozaj rušný a bo-

hatý na detské hlasy, smiech či otázky. Knižnicu navštívili deti 
rôznych vekových kategórií z materských a základných škôl 
nášho mesta. Od 6. do 12. marca sa zároveň konal aj Týždeň 
slovenských knižníc, kedy knižnicu navštívila učiteľka zo ZŠ 
Márie Medveckej s deťmi a využila priestory a knihy knižni-
ce, ako názornú ukážku pri hodine výtvarnej výchovy s témou 
„Nie je obálka ako obálka“. Ďalšia učiteľka so svojou triedou 
využila náš detský kútik na tiché čítanie si. Počas celého me-
siaca tu prichádzali návštevy učiteliek a ich tried, pričom sme 
deti oboznamovali s novými priestormi knižnice, možnosťami 
vytvorenia si čitateľského preukazu, pravidiel v knižnici, ale 
i tým, ako s knihou zaobchádzať. Veľmi milá bola návšteva z  
Centra sociálnych služieb Tvrdošín, taktiež sa dozvedeli nie-
čo nové o našej knižnici. Celkovo nás navštívilo 320 detí z 18 
tried. Počas tohto mesiaca si mnohé z detí vytvorili aj svoj prvý 
čitateľský preukaz a požičali svoje prvé knihy z knižnice. Ve-
ríme, že im nadšenie a zápal pre čítanie kníh vydrží a stanú sa 
pravidelnými čitateľmi.

Oslávila životné jubileum  
Naša rodáčka, Oľga Feldeková, rodená Lukáčiová sa narodila 

28. marca 1943. Svoju mladosť prežila v našom meste. Po matu-
rite rok pracovala v Tesle v Nižnej, potom študovala žurnalistiku 
na Filozofickej fakulte UK v Bratislave. V rokoch 1977 – 1983 
bola redaktorkou Nového slova mladých, potom pracovala 
ako scenáristka a dramaturgička 
Slovenského filmu. Okrem vlastnej 
tvorby sa tiež venovala prekladaniu 
z poľštiny (Konstanty Ildefens Gałc-
zyński: Mlynček na kávu 1968, 
spolu s Ľ. Feldekom). Vidieť sme 
ju mohli aj na televíznej obrazov-
ke, kde účinkovala v humoristickej 
relácii Sedem (TV JOJ) a Sedem s. 
r. o (TV Markíza). Prechodne žila v 
Prahe, v súčasnosti žije v Bratislave. 
Pre deti začala písať počas vysoko-
školského štúdia. Jej prvou väčšou prácou bola próza Prvé lásky. 
Knižne debutovala knižkou-hračkou Dnes vám hráme v zlatom 
ráme (1974), ktorú napísala spolu s manželom. Roku 1975 sa-
mostatne vydala prozaickú zbierku Rozprávky pre dievčatko. 
„Feldekovskou poetikou humoristického nonsensu vytvorila 
v nej niekoľko autorských rozprávok, ktoré svojou sujetovou 
nápaditosťou, lyrickým podložím a jazykovou kultivovanosťou 
patria k reprezentatívnym textom slovenskej nonsensovej au-
torskej rozprávky. Svoje ďalšie knihy adresovala už dospelému 
čitateľovi - intelektuálny humor a lyrizujúci výraz, prostred-
níctvom ktorých zareagovala na medziľudské vzťahy, však aj v 
nich tvorí podstatu jej poetologického inštrumentária.“ Vyda-
la prozaické diela - Sťahovanie na mieste, próza pre dospelých 
(1976), Dievča a šťastie, próza pre dospelých (1979), Rozprávky 
pre dievčatko, zbierka krátkych próz pre deti (1978), Veverica, 
próza pre dospelých (novela 1985), Svet je aj inde (1997, spo-
luautor Ľ. Feldek), Poviedky, výber poviedok (2003), Koncert 
pre Amora, autobiografické poviedky (2005). Tento rok vyjde 
vo vydavateľstve Ikar - Kým som šťastný. V Slovenskom roz-
hlase boli uvedené jej rozprávkové hry O viole Viole a sláčiku 
Jaroslavovi (1977), O kohútikovi a sliepočke a O vlkovi, čo 
si dal šiť čižmy (1977). V roku 2005 vydala zbierku fejtónov, 
Niekedy spávam v okuliaroch, aby som lepšie videla na sen a 
o rok neskôr Tajomstvo Sloveniek. Publikovala v časopisoch 
Ohník, Zornička, Včielka Romboid a Pionierske noviny. 

S manželom, básnikom, dramatikom a spisovateľom Ľubo-
mírom Feldekom majú päť detí. Istý čas spolu žili v Prahe, ak-
tuálne žijú v Bratislave. Za svoj najväčší úspech, ktorý zažila, 
považuje svojho muža a deti. Podľa nej všetko ostatné, čo sa sta-
lo, bolo mimochodom. Humor je u nej prevažujúcim postojom 
aj k vážnym okamihom a situáciám, pričom životné skúsenosti 
jej poskytli nadhľad.  Jubilantke, ktorá svoj talent pretavila do 
kníh, ktoré prinášajú láskavý humor a reálny pohľad na svet, o 
čom svedčia slová kritika Viktora Kochola: „Od Timravy ne-
mala slovenská ženská próza talent s takým sviežim a pritom 
neľútostne presným pohľadom na svet.“ O. Feldekovej želáme 
veľa zdravia, šťastia a lásky od najbližších. Prajeme jej veľa 
životného elánu a optimizmu, spokojnosti v kruhu rodiny, aby 
naďalej svojou prítomnosťou a prostredníctvom svojich diel 
prinášala radosť nám všetkým.

Svet detí smeruje k pozitívnym hodnotám 
„S deťmi je často veľa zábavy a dajú sa prežiť veci, ktoré 

človek nevymyslí.“ Týmito slovami odpovedala spisovateľka 
Toňa Revajová na jednu z mnohých zvedavých otázok, ktoré 
jej žiaci 14. februára položili na besede v ZŠ M. Medveckej. 

Spisovateľka strávila v škole celé predpoludnie. Stretla sa na 
besede najskôr so žiakmi druhého ročníka a potom so štvrtákmi. 
Žiaci sa dozvedeli veľa zaujímavých informácií o jej tvorbe i o 
jej osobnom živote. Možno, že práve T. Revajová, ktorej život 
je prepojený s našim mestom, svojim rozprávaním podnieti v 
žiakoch nielen chuť čítať, ale aj tvoriť.

Čo ponúka Gymnázium v Tvrdošíne, regionálny víťaz v projekte InoŠkola
možnosť kvalitne sa pripra-
viť na prijímacie pohovory 
na vysokú školu.

S nami budete cestovať, 
prostredníctvom našich 
projektov, ako sú Erasmus+, 
Euroscola, eTwinning, AFS 

sa pozriete do zahraničia 
a zdokonalíte si svoju an-
gličtinu.

Naši maturanti majú ob-
rovskú výhodu, v rámci prí-
pravy na vysokú školu po-
núkame našim žiakom kaž-

dý rok prípravu na SCIO 
testy. Dávame priestor 
všetkým našim žiakom, 
pretože každé dieťa je v 
niečom šikovné. Našou 
úlohou je jeho šikovnosť 
objaviť a ďalej rozvíjať.
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Batôžkový karneval pre dospelých
V MsKS v Medvedzí bolo 17. februára naozaj rušno. Mesto Tvrdošín a CVČ usporiadalo tradičný, obľúbený karneval pre 

dospelých. Súťažilo sa, tancovalo a hodovalo. Celý večer sa niesol vo fašiangovej nálade a spoločne sme sa vrátili do detských 
čias. Všetci predviedli zaujímavé a netradičné masky a boli úžasní. Ďakujeme za krásne zážitky.                     Kolektív CVČ

Hudobný koncert
Pozývame širokú verejnosť na koncert známej kapely Du-

choňovci, ktorý sa uskutoční v stredu 19. apríla 2023 o 18.00 
hod. v Kine Javor. 

Vstupenky v hodnote 13 eur si môžete v predpredaji zakúpiť 
v MsKS alebo online na www.ticketlive.cz. Viac info: MsKS 
043/5322167, 0903 375929.

„Až keď sme našli lásku, vieme, čo nám v živote chýbalo.“ 
John Ruskin.

Fašiangový karneval na ľade
Obdobie fašiangov, ktoré trvá od Troch kráľov do Popolcovej 

stredy, je časom plesov a karnevalov. Jedným z nich bol aj kar-
neval na ľade, ktorý 21. februára zorganizovalo mesto Tvrdošín 
v spolupráci s CVČ a komisiou kultúry, školstva, športu a mlá-
deže na klzisku v multifunkčnej hale Javor. Prišli deti i dospelí 
a o nápadité masky nebola núdza. Na záver si všetci pochutnali 
na sladkých šiškách.

Hip hop workshop
V CVČ sa 11. februára uskutočnil workshop plný tanca a 

hudby. Naše pozvanie priala Emika Chiquita Pauer, lektorka 
Love Dance School Bratislava, ktorá si pre nás pripravila veľmi 
inšpiratívny workshop. Veríme, že každý tanečník si tam našiel 
to svoje. Aj začiatočníci aj pokročilí zvládli tanečné kroky i cho-
reografiu na výbornú a teraz ju môžu ďalej rozvíjať.     

Kolektív CVČ

Kluby dôchodcov sa stretávajú v nových priestoroch
Kluby dôchodcov Javor, Nádej a Skalka sa tešia z nových 

priestorov.
Jeseň života chcú prežiť aktívne, a preto sa pravidelne stre-

távajú na spoločenských, kultúrnych aj športových podujatiach. 
Mesto Tvrdošín im poskytlo nové priestory v časti materskej 

školy v Medvedzí.

Finančná gramotnosť a hospodárenie 
„Problémom číslo jedna dnešnej generácie a hospodárenia je ne-

dostatok finančnej gramotnosti.“ Alan Greenspan 
Platenie účtov, využívanie platobnej karty, rôznych poistení a ban-

kových produktov a všetky znalosti v peňažnej oblasti, to je finančná 
gramotnosť. V spolupráci s Nadáciou Partners ZŠ Márie Medveckej 

pripravila pre ôsmakov a deviatakov prednášku s aktivitami na 
jej zlepšenie. Žiaci v skupinách riešili situácie z reálneho života 
a pomenovali svoje pasíva a aktíva. Príde čas ich prvých brigád a 
zárobkov, kedy tieto vedomosti a znalosti budú môcť využiť. Ďakujeme 
Mgr. Jaroslavovi Florekovi, že nám prišiel povedať viac o svete financií.

Projektový deň 
Na prvouke sa druháci učia o živočíšnych spoločenstvách. Po-

zornosť sa venuje hlavne včelstvu. Deti z 2. A ZŠ M. Medveckej 
v rámci projektového dňa s názvom Včely sú rovnako dôležité ako 
vzduch a voda vyrobili krásne plagáty o včelách, ktoré si môže-
te prísť pozrieť k našej triede, kde sú vystavené. Nakoľko téma 
je pre žiakov zaujímavá, pozvali sme si na vyučovanie šiestaka 

Radka Motyčku, ktorý pomáha rodičom starať sa o včielky. Rad-
ko priniesol rôzne náčinie a oboznámil žiakov, kde sa využíva 
a tiež včelie produkty. Ten najsladší - med, dostali za odmenu, 
keď vedeli správne odpovedať 
na otázky o včelách. Dozvedeli 
sme sa mnoho zaujímavostí zo 
života včiel aj o ich nepriate-
ľoch a tiež chorobách, ktoré im 
hrozia. Aj vďaka Radkovi žiaci 
pochopili, aké sú pre nás včely 
dôležité a prečo sa hovorí: Vče-
la je darkyňou života na zemi.

  Mgr. Eva Ferenčíková

Pozývame vás

Srbské umenie z Kovačice

Vernisáž výstavy sa uskutočnila v Art Galérii Schürger za 
účasti chargé d‘affaires a. i. Veľvyslanectva Srbskej repub-
liky v Slovenskej republike Marije Barlović. 

Výstava potrvá do 30. apríla. 

V Centre voľného času 
sme oslavovali Deň svätého 
Valentína, ktorý je známy aj 
ako Deň zaľúbených. V utorok 
14. februára si deti vyrábali 
Valentínky na krúžku Tvori-
vý ateliérik. Dúfame, že nimi 
potešili svojich blízkych. Ta-
nečný krúžok mal Valentínsku 
párty, kde si deti zasúťažili 
v sladkej zaľúbenej nálade. 

Kolektív CVČ

Zážitky z krásneho Valentína



Spomienka

Spomienka

Spomienka

Spomienka

7

     

  

Sobáše

Narodili sa
December 2022
 Leonard Nejedlík
 Diana Kovaliková
 Nela Kulášová
 Michal Ferenčík
 Tamara Grešová
 Patrik Škodoň

Január 2023
 Matúš Gonda
 Gabriel Pačecha
 Tereza Radošovská
 Alexander Janček

 Marián Noe Dúbravský
 Izabela Dúbravská
 Dorota Ondreková

Február 2023
 Melissa Feranec
 Emanuel Zábranský
 Nikolas Hochholzer
 Sofia Jandurová
 Tereza Gillová
 Dominik Žofaj
 Šimon Lajmon

14. 1. Simona Ogureková – Bc. Ján Španko
11. 2. Katarína Stredanská – Ing. Jakub Koleň
21. 2. Michaela Kovalčíková – František Feilhauer
24. 2. Eva Medvecká – Miroslav Glomba

 

 1.  12.  2022  Mária Bubliaková  65-ročná
 3.  12.   Jozef Ferenčík  76-ročný
 5.  12.   Ing. Miroslav Obtulovič  79-ročný
 5.  12.   Libor Lapšanský  45-ročný
 13.  12.   Eva Bučeková  86-ročná
 14.  12.   Daniel Margeťák  78-ročný
 15.  12.   Ladislav Vrábel  70-ročný
 20.  12.   Anna Adamčáková  68-ročná
 2.  1.  2023  Ján Pápež  64-ročný
 3.  1.   Anna Kurjaková  77-ročná
 8.  1.   Ľubomír Gavenčiak  57-ročný
 12.  1.   Ľubomír Jarolín  66-ročný
 13.  1.   Ľubomír Žemlička  80-ročný
 13.  1.   Mária Blinová  63-ročná
 25.  1.   Ing. Mária Dulovičová  78-ročná
 27.  1.   Mgr. Mária Horáčková  75-ročná
 29.  1.   Mária Habeková  47-ročná
 1.  2.   Anna Kubaláková  75-ročná
 4.  2.   Stanislav Lewandowski  75-ročný
 5.  2.   Elena Ferenčíková  64-ročná
 20.  2.   Vladimír Bolibruch  71-ročný
 24.  2.   Mária Jarošová  84-ročná
 2.  3.   Valéria Bohovičová  67-ročná
 10.  3.   Bohuslav Hruštinec  73-ročný
 11.  3.   Ján Dulka  73-ročný
 18.  3.   Štefan Švarc  86-ročný

Odišli z našich  radov

Spomienka

Spomienka

12. marca 2023 uplynulo 10 rokov, ako 
sme na poslednej ceste odprevadili náš-
ho drahého manžela, otca a starého otca 
Jána Badína.

Odišiel navždy, ale zostal v našich srd-
ciach. S láskou a vďakou spomínajú man-
želka Viera, deti Rastislav, Martina, Mar-
cel a Juraj s rodinami.

Dňa 21. februára sme si pripomenuli prvé 
výročie, ako nás navždy opustil milovaný 
manžel, ocko a starý ocko František Fuček 
z Tvrdošína . Vy, ktorí ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku a modlitbu.

S láskou a úctou spomínajú manželka 
a dcéry s rodinami.

„Tých ktorých milujeme neod-
chádzajú, žijú v našich srdciach 
každý deň.“

Dňa 19. apríla si pripomenie-
me 5. výročie úmrtia nášho mi-
lovaného otca a starkého Fran-
tiška Tomadlíka a 12. mája si 
pripomenieme, ako nás navždy 
opustila milovaná maminka 

a starká Jolana Tomadlíková z Tvrdošína. 
Vy, ktorí ste ich poznali, venujte im tichú spomienku a mod-

litbu.
S láskou spomínajú dcéry a synovia s rodinami.

3. januára 2023 uplynulo 10. rokov od 
chvíle ako nás navždy opustil milovaný man-
žel, otec, dedko a pradedko Tomáš Golvoň.

Ak ste ho poznali, venujte  mu tichú spo-
mienku s modlitbou.

S úctou a láskou spomínajú manželka 
a deti s rodinami. 

„S tichou spomienkou ku 
hrobu chodíme, pri plameni 
sviečok na Vás myslíme.“

Dňa 11. januára uplynulo 20 
rokov, ako nás nečakane opus-
til ocko, starý ocko Ján Škapec 

a tiež si pripomíname, ako nás opustila aj naša 
mamička, starká a prastarká Mária Škapcová.

Vy, ktorí ste ich poznali, venujte im tichú spomienku.
S láskou spomínajú dcéry Mária a Jana s rodinami. 

Mali nás všetkých radi a chceli 
ešte žiť, ale prišla chvíľa, keď nás 
museli opustiť:

Naša milovaná maminka, star-
ká a prastarká Žofia Jackulíková 
a 3. januára sme si pripomenuli, 
ako nás navždy opustil milovaný ocko, starký 

a prastarký Jozef Jackulík z Tvrdošína.
S láskou spomínajú dcéra a synovia s rodinami.
Venujte im tichú spomienku.

Dňa 5. 4. 2023 uplynie 30 rokov, čo nás na-
vždy opustil náš milovaný Milan Baranec 
z Medvedzia. 

S láskou a úctou spomínajú manželka a 
deti s rodinami.Dňa 6. januára sme si pripomenuli piate 

výročie, ako nás navždy opustil milovaný 
manžel, ocko a starý ocko František Mika 
z Tvrdošína. Vy, ktorí ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku a modlitbu.

S láskou a úctou spomínajú manželka a 
deti s rodinami.

Spomienka

„S tichou spomienkou ku hrobu chodíme, 
pri plameni sviečok na teba myslíme.

Osud Ti nedoprial s nami dlhšie byť, no 
v našich srdciach budeš navždy žiť.“

Dňa 4. marca uplynul rok, ako nás neča-
kane a bez rozlúčky opustil drahý milovaný 
syn a brat Ľubomír Štubendek.

Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu 
s nami tichú spomienku a modlitbu.

S láskou spomínajú rodičia, sestry a bra-
tia s rodinami.

Spomienka

Plavecký kurz pre dospelých
Dňa 18. marca sa začal plavecký kurz pre dospelých, ktorí 

sa chcú naučiť plávať, alebo sa zdokonaliť v plávaní. Kurz 
trvá mesiac, prebieha každú sobotu v Mestskej  plavárni v 
Tvrdošíne (pre verejnosť je v tom čase zatvorené).

Ponuka plaveckého kurzu platí pre dospelých:
pre úplných neplavcov,
pre pokročilejších plavcov,
pre aktívnych ľudí v pracovnom procese,
pre starších ľudí,
pre všetkých, ktorí si v spoločnosti svojich rovesníkov 
chcú užiť aj príjemné chvíle a kopec zábavy.
Čas: sobota, 15,00 – 16,00  
Cena jednej hodiny výučby: 10 eur (vrátane vstupného)
Výučba bude prebiehať pod dohľadom akreditovaných 
inštruktorov plávania
Pod vedením týchto skúsených profesionálnych inštrukto-

rov vám garantujeme reálne dobré výsledky. Kontakt: Júlia 
Franková, vedúca prevádzky Mestská plaváreň, e-mail: ju-
lia.frankova@tvrdosin.sk, plavaren@tvrdosin.sk, tel.: 0902 
47 36 36. 

Dorastenci ŠK Tvrdošín pripravení na jarnú časť
Po jesennej časti dorast ŠK Tvrdošín figuruje na 2. mieste, len 

dva body za lídrom zo Staškova. Možnosť hrať o prvé miesto 
v tabuľke a o prípadný postup motivovalo hráčov k tvrdej zimnej 
príprave. ,,Prípravu sme začali pomerne skoro, a to 13. decem-
bra v hale. Do 6. januára sme sa stretávali 2-krát do týždňa, 
zatiaľ v halových podmienkach. Dňa 6. januára sme absolvo-
vali halový turnaj, kde sme skončili na 2. mieste. Od 7. januára 
sme prešli na tréningový systém 3-krát do týždňa, z toho dva 
tréningy v hale a jeden vonku. Začiatkom februára sme absol-
vovali trojdňové sústredenie v Oraviciach, kde sme sa zamerali 
hlavne na vytrvalosť, koordináciu, silu a výbušnosť. Sústredenie 
splnilo naše očakávania, za čo pekne ďakujem prezidentovi ŠK 
Tvrdošín Petrovi Machunkovi, ktorý nám ho umožnil absolvo-
vať,“ povedal nám tréner Jakub Betuštiak. Dorastenci si zmerali 
sily v dvoch prípravných zápasoch na umelej tráve v Námestove, 
keď v prvom s U17 Námestovo vyhrali 3:2 a v druhom prehrali 
4:2 s Brezovicou mužmi. ,,Zimnú prípravu hodnotím známkou 2. 
Dúfam, že budeme zdatným konkurentom v boji o čelo tabuľky 
a chalani aplikujú natrénované zo zimnej prípravy priamo do 
súťažných zápasov,“ konštatoval tréner Jakub Betuštiak.

Mestský šachový klub
V súťažnom ročníku 2022/23 Mestský šachový klub (ďa-

lej len MŠK) Tvrdošín hral 4. ligu sk. C12, čo je súťaž medzi 
družstvami Oravy a Liptova. Súťaž sa hrá systémom jeseň – 
jar. Túto  súťaž v ročníku 2022/23 sme vyhrali s 4-bodovým 
náskokom pred ŠK PrintArt Ružomberok a ŠK Bziny B, čo je 
Dolný Kubín a vybojovali sme si právo postupu do 3. ligy sk. 
C.  pre súťažný ročník 2023/24, čo je súťaž v rámci Žilinského 
kraja. Tieto súťaže sa hrajú systémom jeseň – jar.  Hrajú sa na 
8-ich šachovniciach. 

Na istotu postupu sme potrebovali v poslednom 9. kole vyhrať 
v L. Ondrašovej, čo sme aj splnili a vyhrali sme 5,5 : 2,5. Pred 
posledným kolom sme mali bodový náskok pred Ružomberkom 
a Bzinami. Tieto mužstvá v poslednom kole prehrali. Pochvalu 
za postup do 3.ligy sk.C1 si zaslúži celé družstvo, ktoré podávalo 
v celej súťaži skvelé výsledky. Každý z hráčov získal minimálne 
50 percent bodov. Táto súťaž je v rámci celého Žilinského kraja.

Výsledky MŠK Tvrdošín: prvé 3 zápasy MŠK Tvrdošín vy-
hral. Najprv v  1. kole vyhral s KTK L. Mikuláš tesne  4,5:3,5. 
V 2. kole hral von s ŠK Bziny B a v oravskom derby vyhral 5:3. 
V 3. kole zvíťazil na domácej pôde s ŠKM L. Hrádok B 5,5:2,5. 
V 4. kole, ktoré bolo odložené a hralo sa až 25.2.2023 prehral 
doma s ArtPrin Ružomberok 3,5:4,5, a to smoliarsky, keď dvaja 
domáci hráči stáli na a výhru a obaja prehrali. Dokonca jeden 
dostal ponuku na remízu, ktorú neprijal a prehral.  V 5. kole hral 
v von s OŠK Lisková a vyhral 5,5:2,5. V 6. kole doma remizo-
val s Lipt. Šachovou školou jun. B 4:4. V 7. kole v Mr. L. Sliače 
vyhral 5:3. V 8. kole doma vyhral s TJ Lúčky kúpele 5,5:2,5.  9. 
kolo viď. vyššie. Tak za celú sezónu MŠK Tvrdošín prehral iba 
jednu partiu a jednu remizoval. MŠK Tvrdošín hrá svoje zápasy 
v MsKS Medvedzie, kde má vytvorené veľmi dobré podmienky, 
za čo patrí poďakovanie MsKS a vedenie mesta a hlavne pri-
mátorovi mesta.                                          František Medvecký

Spomienka



Stolný tenis
Súťaže sa pomaly končia a našťastie neboli obmedzované covi-

dom. Niektoré oddiely však mali problémy so zabezpečením prís-
lušnej teploty hracích miestností.

V súťažiach družstiev nás čaká ich záver. Po dlhých rokoch zo-
stúpia naši muži z 1. ligy, k čomu sa schyľovalo už aj v predošlých 
ročníkoch. Ďalšie dve družstvá v 3. a 5. lige ukončia súťaže k  našej 
spokojnosti.

Výdatne a bez obmedzení sa rozbehla práca s mládežou. Najmä 
mladé žiačky sú po roku schopné súťažiť na krajskej úrovni, čoho 
dôkazom sú ich už takmer konečné výsledky v súťažiach družstiev. 

Družstvo najmladších žiačok neskončí horšie ako na 2. mieste 
a družstvo mladších žiačok na 3. mieste. 

Deti ešte budú čakať majstrovstvá kraja jednotlivcov vo všetkých 
kategóriách.

V súťaži základných škôl sa chlapci aj dievčatá ako majstri okre-
su zúčastnili krajskej súťaže, kde sa viac darilo dievčatám, keď 
postúpili zo základnej skupiny. Potom nestačili na Turčianske Tep-
lice a obsadili 5. miesto. Chlapci nepostúpili zo základnej skupiny 
a obsadili 9. miesto.

Z dievčat sú zatiaľ oporami Šárka Teplanská, Lea Žuffová, Vanesa 
a Sára Škumátové, Zuzka Dedinská. Očakávame, že aj ďalšie mladuč-
ké dievčatá, ešte len prváčky a druháčky, budú môcť čoskoro úspeš-
ne súťažiť. Menej sa darí chlapcom, potrebujú viac času. Iba Marek 
Ficek zatiaľ je schopný úspešne súťažiť vo svojej vekovej kategórii.

Začiatok zimnej prípravy sa začal v januári, keď sa uskutočni-
lo veľa turnajov od mládežníckych až po Áčkarske. Vždy, každý 
rok to dopadne dobre, hlavne pre deti, lebo každá sobota alebo 
nedeľa bola v hale naplnená mladými športovcami, futbalistami. 
Veľa klubov chodí na tieto turnaje, je to už u nás v Tvrdošíne 
tradícia a môžeme vyjadriť spokojnosť. 

Čo sa týka Áčka - zmenil sa nám tréner. Miroslava Nemca 
nahradil Juraj Siman a ja budem jeho asistentom. Prišli tiež noví 
hráči M. Gregorec, brankár z Trstenej, J. Kastro z Kolumbie 
a v riešení je ešte jeden stopér z Banskej Bystrice, ktorý by 
mal prísť na hosťovanie. Na to sa veľmi teším. Príprava bola 
dobrá, trénovali sme v telocvični alebo behaním vonku, boli 
sme sa kúpať aj v Oraviciach. Prípravné zápasy sme odohrali 
v Námestove, kde máme veľmi dobrú spoluprácu. Tešíme sa na 
novú sezónu, ktorá práve začína. Na prvý zápas cestujeme do 

Florbalový klub hodnotí
Účinkovanie v celoštátnej 1. lige starších žiačok je hlavne o 

získavaní skúseností. Dievčatá sa od zápasu k zápasu zlepšujú. 
Svedčí o tom aj priebežná šiesta priečka. Veľmi dobré zápasy sme 
odohrali proti Fiľakovu, Galante a Michalovciam a vyrovnané 
zápasy s Kysuckým Novým Mestom a Partizánskym. Za kratší 
koniec sme ťahali proti skúseným hráčkam z vyšších súťaží, ako je 
Nemšová, Pruské a Modra. O konečnom poradí rozhodne posledné 
kolo, v ktorom si dievčatá môžu vylepšiť svoju aktuálnu pozíciu. 
Záverečný turnaj sa uskutoční v Michalovciach, kde odohráme zápas 
s favorizovaným Pruským a Partizánskym. Popri súťaži sme spustili 
aj ligu Rodičia vs. Deti, kde chceme rodičom hrajúcich dievčat uká-
zať, že víťaziť nie je jednoduché. 

Touto cestou chceme poďakovať rodičom, sponzorom, zdravotní-
kovi Martinovi Hrkeľovi, ktorý dohliada na bezpečnosť hráčok počas 
domácich zápasov, tiež Michalovi Tukovi za kvalitnú kondičnú prí-
pravu, trénerom, a v neposlednom rade mestu Tvrdošín za podporu.

Tvrdošín v lige reprezentujú: Pavlína Žuffová, Nella Svobodová, 
Natália Hutirová, Emma Tamara Kušnierová, Sofia Topalová, Vanesa 
Kováčová, Sofia Jurčiová, Patrícia Palková, Eva Medvecká, Viktória 
Kolenová, Sára Bendeková, Alexandra Šprláková, Tamara Kováčová, 
Júlia Košturiaková, Alžbeta Záškvarová.                 Milan Burdel
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Lyžiarska sezóna 2022/2023 chlapcov

Chlapci z Tvrdošína Miloš Gonda (2013) a Michael Vrobel 
(2012) reprezentujú naše mesto na domácej aj zahraničnej úrov-
ni v slalome a aj v obrovskom slalome. Jazdia v Poľsku, kde sa 
umiestňujú na popredných miestach. M. Vrobel získal prvé, 
druhé a tretie miesto. M. Gonda sa umiestnil na treťom a pia-
tom mieste. Na Slovensku jazdia ligu O pohár Liptova, kde zís-
kal Miloš dve prvé a jedno tretie miesto a Michael jedno tretie 
miesto. 18. a 19. marca sa chlapci zúčastnili  Majstrovstiev SR 
v lyžovaní v Bachledovej doline. Chlapcom patrí veľká gratu-
lácia a prajeme im ešte veľa úspechov. 

Maratónsky klub Tvrdošín
Koncom roka sa početná skupina bežcov stretla na behu v Bojnič-

kách, sezónu ukončili maratónom v Žiline v decembri minulého roka. 
Bežci začali zimnú prípravu na bežeckých tratiach v okolí Tvrdošína, 

ale aj tréningovým behom po cyklochodníku do Štefanova, na Hubertov 
prameň... V novom roku sme sa už zúčastnili polmaratónu aj maratónu  
v Kolárove. Roman Petrikovič sa pripravuje na špeciálny vytrvalost-
ný bežecký pretek Big Bear ś Backyard Ultra do Žiliny. Vlani skončil 
tretí vo svojej kategórii kde odbehol 222 km. Tento rok ide na podobný 
pretek do Francúzska, kde by mal prebehnúť po horách cca 176 km. 
Týmto si splní svoj bežecký sen. V apríli sa zúčastníme maratónu v 
Krakove. Posledný aprílový týždeň začína Oravská bežecká liga v Lokci 
– behom na Brabírku. V Tvrdošíne plánujeme 11. júna uskutočniť 21. 
ročník cestného behu Tvrdošínska dvanástka.                     Ján Balún

Okresné kolo žiačok ZŠ vo florbale
Dňa 16. februára sa v telocvični ZŠ s MŠ Nižná uskutočnilo 

OK kolo vo florbale žiačok.
Dievčatá zvládli úlohu favorita a po víťazstvách nad domácou 

Nižnou a Zubercom postúpili z 1. miesta na regionálne kolo. Na-
šim nádejným florbalistkám ďakujeme za reprezentáciu školy a 
prajeme veľa úspechov v ďalších turnajoch.     Mgr. R. Krasuľa

Gbelian, bude to veľmi ťažké, určite chceme ešte káder posil-
niť. To je tiež v štádiu riešenia. Chcel by som všetkým tréne-
rom popriať veľa síl do rozbehnutej roboty, vieme čo nás čaká. 
Najkrajšia udalosť za tieto tri mesiace bolo pozvanie od Mare-
ka Hamšíka do Banskej Bystrice, kde sme odohrali prípravný 
zápas mladších a starších žiakov. Je to veľká pocta, že si na nás 
našiel čas. Pozval som ho k nám na Oravu, prisľúbil mi, že by 
mal v lete prísť aj s jeho tímom. Chceme urobiť veľký žiacky 
turnaj. Prídu poľské tímy, tiež zo Stredoslovenského futbalového 
zväzu, a samozrejme príde Marek Hamšík. Je to veľká osobnosť 
a veľmi si to vážim.

S primátorom mesta riešime možnosť vybudovania umelej trá-
vy na štadióne, aby sa v Tvrdošíne tento rok vybudovala umelá 
tráva, čo je pre našu mládež aj naše deti a pre celú Oravu jed-
noznačná priorita, lebo bez nej nemáme šancu ďalej pokračovať 
a rozvíjať sa. Naši chlapci hrajú 2. ligu a nemajú sa kde posúvať. 
Zmodernizovali sme naše šatne (natierali a urobili nové lavice), 
kúpili sme nové vyhrievače a nové práčky. Usilujeme sa o zastre-
šenie novej tribúny, chceme ju oplechovať.      Peter Machunka 

Hodnotenie futbalovej sezóny 

Hokejový turnaj vo Švajčiarsku 
Výborný športový víkend v podaní nášho žiaka Filipa 

Kakačku z 5.A 
na  hokejovom 
turnaji v meste 
Chiassso vo Švaj-
čiarsku. Ako ka-
pit án mu žst va 
priviedol svoj tím 
Tigre Orava k cel-
kovému prven-
stv u na tomto 
medzinárodnom 
turnaji. Dokonca 
získal aj indivi-
duálne ocenenie, 
keď bol vyhláse-
ný za najlepšieho 
hráča celého tur-
naja. Filipovi k 
jeho úspechu gra-
tulujeme, držíme 
mu palce a želáme 
mu veľa úspechov 
do budúcnosti.

Vyplávali si 23 diplomov
Naši plavci z Mestského plaveckého klubu Tvrdošín sa v so-

botu 4. marca zúčastnili pretekov Severoslovenskej ligy - l. kolo 
v Žiline. 16 členov klubu s trénermi Katarínou Gossányiovou, 
Milanom Kajanom, Tomášom Brnom a skvelým tímom rodi-
čov strávili celú sobotu v úžasnej atmosfére s fantastickými 
výsledkami: 

1. miesto: Andrej Amrich – 50 motylik, Samko Slovík - 200 
znak, 50 prsia, Dominika Kubinčaková - 400 voľný spôsob, 
Radka Tarbajová - 200 motýlik. 

2. miesto: Stanko Gavula - 50 znak, 200 pol. pretek, Samko 
Slovík - 50 znak, Silvia Beráková - 50 motýlik,

Radka Tarbajová - 400 voľný spôsob, Dominika Kubinčá-
ková - 200 pol. pretek, 200 voľ. spôs., 50 motýlik, Miška Kriv-
dová - 200 znak.

3. miesto: Samko Slovík - 100 motýlik, Stanko Gavula - 100 
prsia, 100 znak, 200 voľ. spôsob,50 prsia, Silvia Beráková - 50 
prsia, Dominika Kubinčáková -100 voľný spôsob, Radka Tar-
bajová – 200 voľ. spôsob,100 znak. Gratulujeme.  

Okrem týchto ocenených sa preteku zúčastnili Peter Gabarík, 
Alica Brisudová, Paula Mária Kubinčáková, Nina Lipničanová, 
Barbora Maťošková, Zara Poláková, Grétka Šuttyová, Lucka 
Šálková a Nela Žuffová. Všetci títo plavci sa umiestili do 10. 
miesta s výbornými osobnými časmi a v širokej severoslovenskej 
konkurencii za sebou nechali aj kluby s dlhoročnou pôsobnosťou.


